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DPr-BRM-II.0012.19.2.2024 

Protokół nr 76/III/2024 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 6 marca 2024 r.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   8 radnych  

obecnych   -   4 radnych  

nieobecnych  -   4 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 75 z dnia 14 lutego 2024 r.  

3. Dyskusja nad odpowiedzią Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 

21 lutego br. dotyczącą Stanowiska Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej z dnia 

29 listopada 2023 r. w sprawie ponownego przeanalizowania kwestii przejęcia kredytu 

inwestycyjnego spłacanego przez Miejskie Centrum Medyczne im. dr. K. Jonschera, 

przez Miasto.  

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

III. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz powitał obecnych radnych oraz 

zaproszonych gości. Z powodu braku quorum, ogłosił przerwę do godz. 9.25. Po zakończeniu 

przerwy, na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do prowadzenia obrad i 

podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  
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Ad pkt 1. - Przyjęcie porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poinformował zebranych, iż 

proponowany porządek został poszerzony o następujące projekty uchwał Rady Miejskiej w 

Łodzi – druk nr 59/2024, druk nr 61/2024 oraz druk 65/2024.  

 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia po zmianach.  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 75 z dnia 14 lutego 2024 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 

w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk Nr 65/2024. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce 

opiekuńczo-wychowawczej typu rodzinnego – druk Nr 59/2024. 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych w 

roku 2024 na realizację zadań w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych w Łodzi – druk Nr 61/2024. 

6. Dyskusja nad odpowiedzią Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 

21 lutego br. dotyczącą Stanowiska Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej z dnia 

29 listopada 2023 r. w sprawie ponownego przeanalizowania kwestii przejęcia kredytu 

inwestycyjnego spłacanego przez Miejskie Centrum Medyczne im. dr. K. Jonschera, 

przez Miasto.  

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie porządku. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2 - Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 75 z dnia 14 lutego 2024 r.  
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Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

Ad pkt 3. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok- druk 65/2024. 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak omówiła projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji.  

 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał kiedy będą przyznane środki finansowe na 

ogłoszenie przetargu na miejsca dla psychicznie chorych w domach pomocy społecznej, 

szczególnie chodzi o ul. Municypalną ? 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak odpowiedziała, że w tej chwili jest 

rozliczenie poprzedniego roku, czyli rozliczenie wniosków, które są bilansowane. Na razie 

nie ma jeszcze takich planów, ale jest to planowane. 

 

Radna Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-Matyjaszczyk zapytała, jaka kwota 

została zaplanowana na senioralia i co się mieści w kwocie 400 tys. zł?  

 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak odpowiedziała, że jest to dokładnie 

propozycja zwiększenia na przyszły rok o 220 tys. zł.  

 

Przewodniczący Miejskiej Rady Seniorów p. Zbigniew Weremczuk zapytał o sprawę 

pomocy sąsiedzkiej. 
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P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Aleksandra Kręcka 

odpowiedziała, że jest to program „Korpus wsparcia Seniora”, który jest podzielony na dwa 

moduły. Moduł pierwszy zawiera pomoc sąsiedzką. Dla miasta Łodzi jest tu przewidziane 93 

tys. i MOPS złożył wniosek w tym zakresie. Natomiast Wydział Zdrowia i Spraw 

Społecznych realizuje drugi moduł tego programu zawierający teleopiekę. Środki zostały 

zapotrzebowane i obecnie Wydział czeka na decyzję Ministerstwa Rodziny i Polityki 

Społecznej w tym zakresie.  

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 65/2024 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 4. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce 

opiekuńczo-wychowawczej typu rodzinnego – druk Nr 59/2024. 

 

Zastępca Dyrektora Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Bartłomiej 

Kowalik omówił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał, skąd wynika wysokość tej kwoty? 

 

Zastępca Dyrektora Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Bartłomiej 

Kowalik odpowiedział, że kwota wysokości 1361 zł wynika z konieczności wyrównania do 

kwot przyznanych rodzinom zastępczym zawodowym, rodzinnym domom dziecka. Od 2014 

ta kwota wynosi 1000 zł, a teraz jest prośba o wyrównanie o 361 zł.  

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 59/2024 pod głosowanie. 
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Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 5. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych w roku 

2024 na realizację zadań w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych w Łodzi – druk Nr 61/2024. 

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. opiekuńczych 

p. Marlena Mazerant omówiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji.  

 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał, o zapotrzebowanie na środki finansowe 

przeznaczone na rehabilitację społeczną zawodową wraz z zapotrzebowaniem Powiatowego 

Urzędu Pracy. Łódź szczyci się faktem, iż rehabilitacja zawodowa w naszym Mieście 

pochłania najwięcej środków finansowych w stosunku do całego kraju, ponieważ w wynoszą 

one prawie 20%, natomiast w kraju tylko 6%. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski odpowiedział, że jest 

to prawda, że Łódź jest liderem w tym zakresie, w czym wielka zasługa Powiatowego Urzędu 

Pracy. W momencie, kiedy obecne środki okażą się niewystarczające, zarówno MOPS jak i 

PUP, zwrócą się do Rady Miejskiej w Łodzi o przesunięcie środków z rehabilitacji społecznej 

na środki rehabilitacji zawodowej.  

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 40/2024 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Ad pkt 6. - Dyskusja nad odpowiedzią Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 

21 lutego br. dotyczącą Stanowiska Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej z dnia 

29 listopada 2023 r. w sprawie ponownego przeanalizowania kwestii przejęcia kredytu 

inwestycyjnego spłacanego przez Miejskie Centrum Medyczne im. dr. K. Jonschera, 

przez Miasto.  

 

Przewodniczący Komisji zwrócił się z pytaniem, czy Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych 

mógłby udostępnić Komisji opinie prawne, które w tej sprawie zostały wydane? 

Argumentacja odpowiedzi sprowadza się do dwóch opinii prawnych, ale niestety Komisja nie 

zna ich treści. Wówczas Komisji mogłaby powrócić do tego punktu na następnym 

posiedzeniu.  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski odpowiedział, 

że jak najbardziej, zostaną one przekazane do Komisji.  

 

Ad pkt 7 – Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż otrzymał zgłoszenie od personelu lekarskiego, że 

pacjenci przybywający z Centrum Rehabilitacyjno-Opiekuńczego Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej przy ul. Przybyszewskiego w Łodzi do szpitala, znajdują się w złym 

stanie zdrowotnym, są wychudzeni, mają odleżyny 4 stopnia i nie jest to jednostkowy 

przypadek. Personel medyczny jest zaniepokojony tą sytuacją, ponieważ dostrzega na 

przełomie czasu pogorszenie tej sytuacji. Czy to jest zmiana w funkcjonowaniu jednostki  

CRO, czy teraz pojawiają się tam pacjenci w trudniejszej sytuacji?  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. opiekuńczych 

p. Marlena Mazerant odpowiedziała, że jeśli chodzi o sytuację zdrowotną osób, które w tej 

chwili trafiają do domów pomocy, to jest ona znacznie trudniejsza niż jeszcze kilka lat temu.  

 

Przewodniczący Komisji dodał, iż jest to opinia doświadczonego lekarza, który widzi 

pogorszenie stanu przywożonych pacjentów z tego miejsca. Jest to sytuacja dotycząca 

powyżej 3 przypadków. Są to osoby odwodnione, wychudzone z wyniszczonym organizmem. 

Na zakończenie Przewodniczący dodał, iż prosi o kontrolę tej sytuacji.  
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Radny p. Władysław Skwarka zgłosił, iż zdarzają się sytuacje, gdy opiekunowie MOPS-u 

nie wykonują rzetelnie swoich zadań wobec osób, którym mają pomagać. W związku z tym, 

Radny poprosił o kontrolę usług opiekuńczych zorganizowanych przez MOPS, szczególnie 

wobec osób niepełnosprawnych.  

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski odpowiedział, że 

oczywiście takie sytuacje zostaną sprawdzone, ale są tez osoby trudne, których wymaganiom  

niełatwo jest sprostać.  

 

Radna Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-Matyjaszczyk zgłosiła przypadek 

seniorki przebywającej od 2 lat w Domu Pomocy na ul. Demokratycznej. Ta osoba ma 

demencję, ale zgłasza iż chciałaby ten Dom opuścić.  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. opiekuńczych 

p. Marlena Mazerant odpowiedziała, że Dom Pomocy przy ul. Demokratycznej 85 to jest 

prywatna placówka, nienadzorowana przez MOPS. Ewentualną kontrolę może przeprowadzić 

Wojewoda Łódzki. Jeżeli jest to osoba, która samodzielnie nie może podejmować decyzji, to 

za nią decyzję podejmuje sąd wydając postanowienie o umieszczeniu bez wymaganej zgody. 

Taka sytuacja ma miejsce w domach pomocy, do których kieruje MOPS. Albo jest 

przeprowadzane postępowanie z ubezwłasnowolnieniem i wtedy opiekun prawny uzyskując 

zgodę sadu na umieszczenie takiej osoby w Domu Pomocy, podejmuje decyzję co z taką 

osobą się dzieje i w którym domu będzie przebywała. Skoro ta osoba jest w prywatnym 

domu, to być może jest rodzina, która uczestniczy w kosztach jej utrzymania. Najskuteczniej 

byłoby zgłosić tę sprawę do Wojewody Łódzkiego.  

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany. 

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz podziękował za udział w obradach 

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Protokół sporządziła     Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska      Sebastian Bohuszewicz 


